
Presidium
(18504\.....)

Kort verslag
Datum : woensdag 20 januari 2016
Tijd : 19.30 uur
Plaats : burgemeesterskamer gemeentehuis Neerijnen

Aanwezig : dhr. H.H. de Vries (waarnemend burgemeester), dhr. H. Mulder (SGP), dhr. C.F. van
Wendel de Joode (VN), dhr. A.H. van Wijk (VVD), dhr. A.C. Hakkert (CDA), mw.
H.B. Challik (PvdA) en dhr. K.G. Steenbergen (raadsgriffier).

Afwezig : mw. P. van Kuilenburg (GBN), dhr. J.G. van Maanen (SGP) en dhr. drs. S.L.T.A.J.
Nouwens (VVD).

Nr. Omschrijving agendapunt

1. Opening

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Er is een bericht 
van verhindering binnengekomen van mevrouw Van Kuilenburg (GBN), de heer Van 
Maanen (SGP) en de heer Nouwens (VVD). De laatste twee laten zich vervangen 
door de heer Mulder (SGP) en de heer Van Wijk (VVD).

2. Vaststelling agenda

De agenda is ongewijzigd vastgesteld.

3. Verslag van de vergadering van 19 november 2015 en de actielijst Presidium

Antwoord

Naar aanleiding van
Mevrouw Challik komt nog even terug op het splitsen van het Presidium, waardoor 
er extra avonden zijn belegd voor het Presidium (zoals vanavond). Zij gaat er vanuit 
dat de mogelijkheid aanwezig blijft om je als fractievoorzitter te laten vervangen in 
een vergadering van het Presidium. 
Conform het bepaalde in het Reglement van Orde (RvO), artikel 2 lid 2 is het 
mogelijk om je als fractievoorzitter te laten vervangen door een raadslid.

Het verslag is ongewijzigd vastgesteld en de Actielijst wordt geactualiseerd!

4. Terugkoppeling nieuwjaarsreceptie gemeente Neerijnen

De nieuwjaarsreceptie startte met een prachtig optreden van het Haaftens 
Mannenkoor. Ook zijn er complimenten voor de toespraak van de burgemeester en 
vinden sommigen het moedig om ook zaken aan te snijden die in een groter verband 
leven dan alleen in Neerijnen. Vooral het aanhalen van de vluchtelingenproblematiek 
en het aangeven van de noodzaak dat we daar met alle gemeenten in Nederland 
gezamenlijk een oplossing voor moeten zoeken was sterk. De opkomst van 
verenigingen, ondernemers en burgers was goed. Er is nadien geen wanklank 
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Afspraak/ 
actie

Afspraak

gehoord, dus kunnen we aannemen dat de wijze waarop deze nieuwjaarsreceptie is 
georganiseerd en gehouden, goed is. Geconcludeerd wordt ook dat het goed is om 
alle dorpen beurtelings te bezoeken en dat een start, zoals in Haaften een dikke plus 
is voor de nieuwjaarsreceptie. Er zijn meer koren in Neerijnen, dus we kunnen nog 
vooruit, waarmee niet gezegd is dat we ons altijd moeten bedienen van een koor!

Burgemeester De Vries vindt de nieuwjaarsreceptie vooral een aangelegenheid van 
het gemeentebestuur, dus zowel raad als college. Daarom wenst hij in september in 
het Presidium dit onderwerp weer bespreekbaar te maken voor een keuze van plaats, 
datum en organisatie in 2017!

Hierna kwam nog even ter sprake of we niet met gerichte uitnodigingen zouden 
moeten gaan werken om de nieuwjaarsreceptie nog meer onder de aandacht te 
brengen van verenigingen, ondernemers en/of burgers. Hier wordt verschillend over 
gedacht, dus nemen we ook deze suggestie mee in de bespreking in september 2016!

5. Rondgang door Neerijnen – burgemeester – 

Burgemeester De Vries gaat een rondgang maken door de 11 kernen van Neerijnen 
om kennis te maken met de burgers, te starten begin februari. 
Het programma van zo’n dag zal er als volgt ongeveer uit zien: – ochtend bezoek aan 
een school; – middag bezoek aan bedrijven; – in de vooravond mogelijkheid voor 
keukentafelgesprekken, gevolgd door een bezoek aan een vereniging.

Deze rondgang komt naast de al geplande kennismaking individueel met de 
fractievoorzitters en de fracties.

Tenslotte wordt nog even gerefereerd aan de inburgeringscursus Neerijnen die 
voorheen (en misschien nu nog wel) gehouden werd (wordt) in het Stroomhuis.

6. Vluchtelingenopvang Geldermalsen

Er is gesproken over de vluchtelingenproblematiek, waarbij aangehaald dat de 
verwachtte instroom in 2016 wel eens groter kan zijn dan in 2015. Nu is er al 
(nagenoeg) te weinig opvang mogelijk laat staan als daar in 2016 nog eens vele 
vluchtelingen bij komen. Er wordt opgemerkt dat we de instroom alleen kunnen 
beperken, als er opvang mogelijk wordt gemaakt in de regio waar de vluchtelingen 
vandaan komen. Het betreft hier een landelijk probleem die we als gezamenlijke 
overheden het hoofd moeten bieden. Het COA wil af van grootschalige opvang, 
mede gezien het feit dat er weinig draagvlak voor is te vinden bij de bevolking, er 
goede opvang geboden moet worden om waanbeelden te weerleggen en 
cultuurverschillen te overbruggen en om integratie in Nederland te bevorderen. Het is 
wellicht een idee om, net als bij de huisvesting van statushouders ook quota te 
hanteren voor de opvang van vluchtelingen in dit land.

Begin maart worden de burgemeesters uit Gelderland in Arnhem bijeen geroepen om 
over deze problematiek te spreken en de verwachting bestaat dat zij de vraag mee 
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Verzoek

zullen krijgen naar de eigen gemeente, om te bezien welke mogelijkheden er zoal 
zullen zijn binnen de eigen gemeentegrenzen op korte termijn. Dus ook in Neerijnen 
zullen we (naar verwachting) niet aan de vraag ontkomen. De fracties onderkennen 
dit (mogelijke) verzoek en vinden dan ook dat er vooral goed over gecommuniceerd 
moet worden naar de eigen bevolking om draagvlak te creëren en wantoestanden uit 
andere gemeenten hier te voorkomen. De burgemeester wil hierop vooruitlopend 
alvast de bevolking van Neerijnen meenemen, maar vraagt wat daarvoor een goed 
moment zou zijn. Aangegeven is om dat (mogelijk) mee te nemen in het rondje 
kennismaking langs de kernen. 

Ook komt de ongerustheid in Est ter sprake bij een (mogelijk) opvangcentrum net 
over de grens bij de gemeente Geldermalsen. De verwachting is dat die vluchtelingen 
eerder naar Est zullen gaan dan naar Geldermalsen voor boodschappen en dergelijke. 
Wellicht is het een optie om Est als één van de eerste dorpen in de omgang te 
bezoeken, temeer om daar wat zorgen en onrust aan te horen en (mogelijk) weg te 
nemen.

De burgemeester nodigt de leden van het Presidium uit om hem te blijven informeren  
en adviseren over de vluchtelingenproblematiek, ook in Neerijnen.

7. Bestuurlijke Agenda (BA) versus Lange Termijn Agenda (LTA)

Verzoek/ 
actie

Afspraak

De BA is opgesteld en er komt nog een raadsvoorstel bij. 
Het verzoek wordt vanuit het Presidium meegegeven richting Agendacommissie om 
dit raadsvoorstel met de BA als bijlage eerst te agenderen in de Beeldvormende 
vergadering van 3 maart 2016, tijdsduur circa 45 minuten. Zij verzoeken het college 
om de BA te presenteren en (mogelijk) inhoudelijk van een toelichting op de 
beleidsvoornemens te voorzien.

Verder ligt de vraag voor, of de BA na vaststelling in de raad geïntegreerd moet 
worden met de LTA.
Afgesproken wordt om beide naast elkaar te laten bestaan en niet te integreren.

8. Verplaatsing technische avond ten behoeve van de jaarrekening 2015 Neerijnen

Afspraak/ 
actie

De organisatie heeft aangegeven dat de aanlevering van het boekwerk jaarrekening 
2015 dit jaar losgekoppeld wordt van de accountantsverklaring. Dat betekent dat het 
boekwerk al op 26 mei 2016 aangeleverd gaat worden bij de Griffie ter verspreiding/ 
plaatsing in het RIS.

Hierdoor is het mogelijk om de technische avond voor die jaarrekening 2015 ook 
naar voren te halen. Voorgesteld wordt om de technische avond te verplaatsen van 
donderdag 30 juni 2016 naar dinsdag 21 juni 2016.
De leden van het Presidium kunnen zich vinden in het voorstel en aldus is 
afgesproken dat de technische avond ten behoeve van de jaarrekening 2015 
gehouden zal worden op dinsdag 21 juni 2016, aanvang 19.30 uur in de raadzaal.
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9. Wat verder ter tafel komt

9.1

Toezegging

Jaarverslag 2015 Welstandscommissie gemeente Neerijnen

Er is een email binnengekomen van het Gelders Genootschap, waarin zij aangeven 
dat er komend jaar niet automatisch een jaarverslag zal worden opgemaakt en 
toegezonden, zoals we dat tot nu toe gewend zijn. Het jaarverslag betreft wel een 
Wettelijke verplichting, als onderdeel van de evaluatie welstandsbeleid. Hiervoor 
willen ze graag met de gemeenteraad van gedachten wisselen. Voor het komend jaar 
geven ze de keuze om maatwerk te leveren, afhankelijk van onze wensen. Daarvoor 
is een ‘menukaart’ opgesteld met diverse opties, waarvan het basismodel gratis is en 
aan de overige mogelijkheden zitten (symbolische) bedragen gekoppeld. Zij 
verzoeken om een keuze aan te geven!

De burgemeester geeft aan dat we als gemeente lid zijn van het Gelders 
Genootschap, dat we de advisering op welstand van bouwplannen aan hen 
voorleggen en dat we daar jaarlijks een jaarverslag over ontvangen. Het is nu even de 
vraag OF we dat jaarverslag krijgen op basis van een wettelijke verplichting en is 
verdisconteerd in ons lidmaatschap, OF dat we daar nog expliciet voor betalen. Wel 
is bekend dat de advieskosten welstandstoezicht worden doorberekend. Hij vraagt 
zich af of een dergelijke wijziging in de tarieven voor dienstverlening niet via een 
Algemene Vergadering moeten worden goedgekeurd.
De burgemeester zegt toe dit even te laten uitzoeken en zal zo nodig daarop reageren  
richting Gelders Genootschap.

9.2

Actie

Aanbod dhr. Kruitwagen n.a.v. Beeldvormende vergadering van 14 januari 2016

De heer Kruitwagen biedt aan om deze vergadering met betrokken voorzitters, 
burgemeester en griffier te evalueren. Hiervan wordt graag gebruik gemaakt.
De raadsgriffier zal contact zoeken met de heer Kruitwagen en de gesprekspartners 
om een geschikte datum en tijdstip te plannen.

9.3 Agenda bijeenkomst raad- en commissieleden op 4 februari 2016

De Agendacommissie heeft ervoor gekozen om de Beeldvormende vergadering van 4 
februari te laten vervallen en die datum te gebruiken voor een brainstormsessie, 
tussen raad- en commissieleden, collegeleden en mt-leden, over de procesopzet voor 
het opstellen van een uitgangspuntennotitie Neerijnen, waarin ook de 
burgerparticipatie voor de samenwerking/samenvoeging GNL wordt opgenomen.
Hoe gaan we dit procedureel insteken?
Als alle leden komen, zijn er ongeveer 40 personen. Waar gaan we zitten?

De leden van het Presidium zijn van mening dat we deze bijeenkomst buiten het 
gemeentehuis moeten organiseren. De bijeenkomst heeft een openbaar karakter, er 
mag dus ook over gecommuniceerd worden via website, pers en twitter.
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Toezegging De burgemeester en de raadsgriffier zullen de voorbereiding en organisatie van 

deze avond bespreekbaar maken in de “driehoek”.

10. Rondvraag

Toezegging

Toezegging

De heer Van Wendel de Joode geeft aan dat er in de gehouden Agendacommissie 
van 14 januari is toegezegd, dat er nog een brief vanuit de colleges GNL zou komen 
met uitleg over de verschillen in de raadsvoorstellen GNL voor 28 januari. Is al 
bekend wanneer die zal verschijnen?
Burgemeester De Vries zegt dat er onduidelijkheid over is, ook binnen het college, 
OF die informatie wel/niet is verstrekt in de toegezonden beantwoording raadvragen 
n.a.v. de gezamenlijke bijeenkomst van 23 november 2015 te Geldermalsen.
Hij zegt toe dit te zullen nagaan.

De heer Mulder wenst graag wat meer duidelijkheid te krijgen over de doorgevoerde 
splitsing van de taken van het Presidium en de openbaarheid van die vergaderingen.
De raadsgriffier verwijst naar het Reglement van Orde, artikel 2 (Presidium) en 
artikel 3 (agendacommissie). Beide vergaderingen zijn openbaar en in beide 
vergaderingen kan een fractievoorzitter of een raadslid (in de agendacommissie) zich 
laten vervangen door een ander raadslid. Dit in tegenstelling tot het 
Fractievoorzittersoverleg (soms ook wel Seniorenconvent genoemd) in artikel 2a, dat 
besloten is, waarin overigens ook de mogelijkheid bestaat om bij afwezigheid van 
een fractievoorzitter zich te laten vervangen door een ander raadslid.
Hij zegt toe de verschillen nog even kort schematisch te zullen weergeven en aan de 
raadsleden te verstrekken.

Burgemeester De Vries deelt nog mede dat hij een interview heeft afgegeven aan de 
Gelderlander en dat dit artikel komend weekend in de krant zal verschijnen.

11. Sluiting

De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 
20.40 uur.

Vastgesteld in de vergadering van het Presidium 
d.d. 2 maart 2016

De raadsgriffier, De voorzitter,

K.G. Steenbergen H.H. de Vries
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ACTIELIJST
Nr. Activiteit Wie Startdatum Afgedaan op

15-03 Lange Termijn Agenda → Bestuurlijke 
Agenda

De LTA ombouwen naar een BA.

De BA is gereed en komt ter beeldvorming 
en besluitvorming in raadcyclus 2016-03

De BA en LTA blijven naast elkaar bestaan

raadsgriffier 26-03-2015

20-01-2016

20-01-2016

15-24 Vacatures Rekenkamercommissie

De inventarisatie van de mogelijkheden 
dient verder te worden uitgewerkt, waarna 
de bevindingen weer worden gerapporteerd 
aan het Presidium. Alle opties zijn open!

raadsgriffier 12-11-2015

2016
16-01 Nieuwjaarsreceptie 2017

Voorbereiding en planning (mogelijkheid 
om naast publicatie ook met gerichte 
uitnodigingen te gaan werken) wordt in 
september 2016 bespreekbaar gemaakt in 
het Presidium.

burgemeester 20-01-2016

16-02 Verplaatsing technische avond 
jaarrekening 2015

De jaarrekening wordt verstrekt aan de 
Griffie op 26 mei 2016 en de technische 
avond wordt verplaatst van donderdag 30 
juni 2016 naar dinsdag 21 juni 2016.

raadsgriffier 20-01-2016

16-03 Aanbod evaluatie Beeldvormende 
vergadering 14 januari 2016

De heer (Kees) Kruitwagen heeft 
aangeboden om de Beeldvormende 
vergadering van 14 januari 2016 te 
evalueren met de voorzitters, burgemeester 
en raadsgriffier. Hiervoor zal een datum en 
tijdstip worden gepland met betrokkenen.

raadsgriffier 20-01-2016
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16-04 Korte schematische weergave splitsing 

taken Presidium i.r.t. Seniorenconvent

Er zal een korte schematische weergave 
worden verstrekt over de verschillen tussen 
de Agendacommissie en het Presidium in 
relatie tot het Seniorenconvent.

raadsgriffier 20-01-2016

16-05
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